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La Spitalul Județean de
Urgență Satu Mare se
derulează în aceste zile un
control efectuat de o echipă
de specialiști ai Direcției de
Sănătate Publică
Maramureș. Este vorba de
un control încrucișat, și
anume cel prin care
specialiști ai DSP
efectuează verificări la
unități sanitare, altele decât
cele din județul lor.

Acțiunea face parte din
programul de controale
încrucișate la spitalele din țară
desfășurat de Ministerul Sănătății.
Obiectivul controlului este acela
de a vedea dacă sunt respectate
condițiile igienico-sanitare în
acordarea asistenței medicale din
spital. După cum a explicat
directorul executiv al Direcției de
Sănătate Publică Satu Mare, dr.
Macrina Mihai, acest tip de
control vizează în special unitățile
aflate în subordinea Ministerului
Sănătății, dar și spitalele județene.
Verificările se vor derula pe
durata a 2 săptămâni. 

În unitățile sanitare
din județ nu au fost 
identificate produse 
biocide neconforme

Referitor la acțiunile de
control tematice realizate în anul
2018 privind calitatea unor
produse biocide utilizate în
unități sanitare, acțiuni care au
fost derulate de inspectorii
sanitari din cadrul direcțiilor de
sănătate publică județene,
directorul executiv al DSP Satu
Mare a spus că în cazul jude\ului
Satu Mare nu s-a făcut nicio
recomandare pentru ridicarea
autorizației de punere pe piață a
vreunui produs. Dr. Macrina
Mihai  a subliniat că a existat la

un moment dat o discuție privind
calitatea unui produs, însă în
urma testărilor din laboratoarele
acreditate, inclusiv a testărilor
efectuate în afara țării,   `n
Germania, în cazul de față s-a
constatat că produsul corespunde
tuturor cerințelor de punere pe
piață, implicit utilizare în unitățile
sanitare.

Verificările au continuat și în
acest an, de data aceasta fiind
identificat un produs biocid de
import, neconform, ce nu este
utilizat în unitățile sanitare,
pentru care DSP Satu Mare a
solicitat Ministerului Sănătății
retragerea notificării
(autorizației) de punere pe piață.
După cum a explicat dr. Macrina
Mihai în cazul unor astfel de
produse dacă eticheta acestora nu
corespunde cu notificarea dată de
Ministerul Sănătății se solicită
retragerea lui de pe piață. Este
vorba de un biocid obișnuit, un
singur produs care nu a fost
folosit în activitatea medicală, a
ținut să sublinieze oficialul DSP
Satu Mare. 

Într-o informare recentă,

Ministerul Sănătății precizează că
în cadrul acțiunilor de control
tematice realizate în anul 2018 la
nivel național a fost verificată
calitatea unui număr de 15
produse biocide utilizate în
unități sanitare și cabinete de
înfrumusețare. Au fost prelevate
și analizate probe din aceste
produse în laboratoare acreditate
RENAR.

Loturi  depistate 
necoforme

În urma analizelor efectuate,
3 produse biocide au fost
neconforme din punct de vedere
al eficacității fungicide (candida
albicans si aspergilus niger). Mai
exact, este vorba despre loturi
depistate neconforme din aceste
produse biocide, care se utilizează
pentru dezinfecția suprafețelor și
instrumentarului.

Două dintre produsele
neconforme  aparțin unui
producător din București, care are
deschis punct de lucru în județul
Ilfov. Al treilea produs biocid

neconform este produs într-un
stat membru al UE și distribuit
de o firmă din județul Prahova.

Inspecția Sanitară de Stat din
Ministerul Sănătății a dispus
Direcțiilor de Sănătate Public[
județene pe raza cărora se aflau
producătorii sau distribuitorii
produselor constatate
neconforme să efectueze verificări
în unitățile sanitare. ~n paralel, la
nivel național, DSP-urile jude\ene
au dispus retragerea de la
furnizorii de servicii medicale
publice sau private și de la
cabinetele de înfrumusețare a
acestor produse și returnarea lor
la producători/ distribuitori.

Directiile de Sănătate Publică
din București și Prahova au
aplicat producătorului sau
distribuitorului amenzi pentru
neconformități,  în cuantum total
de 35.000 lei.

De asemenea, în urma
rezultatelor de laborator primite
la finalul lunii decembrie 2018,
în luna ianuarie 2019 Ministerul
Sănătații a sesizat organele
abilitate.

A consemnat Ștefania Crișan

Într-o informare de dată recentă, Ministerul Sănătății precizează că în cadrul acțiunilor de control
tematice realizate în anul 2018 la nivel național a fost verificată calitatea unui număr de 15 produse
biocide utilizate în unități sanitare și cabinete de înfrumusețare

Cu aproximativ 40 de zile
înainte de Sărbătorile Pascale, iată
că la nivel naţional s-a stârnit o
adevărată campanie de
cumpărare a mieilor. Aşa cum
rezultă din ofertele
cumpărătorilor, spre deosebire de
anii anteriori, când intermediarii
preluau de la fermieri exclusiv
berbecuţi, iată că în acest an se
pot valorifica şi mielu\ele
rezultate din fătările anului în
curs.

Unele publicaţii specializate
pe informaţii din domeniul
agricol au întocmit chiar o listă
cu mai mulţi cumpărători
potenţiali. Pentru a nu fi acuzaţi
de reclamă gratuită, în cele ce
urmează vă prezentăm câteva
oferte ce privesc preţurile de
cumpărare a mieilor, o parte din
ei fiind destinaţi pieţiei externe.

Se cuvine subliniat faptul că
ofertele de cumpărare la care
facem referire sunt lansate de
firme care se regăsesc pe lista
oficială furnizată de Autoritatea
Naţională Sanitară Veterinară şi
pentru Siguranţa Alimentelor
ANSVSA, care colectează ovine
pentru exportul animalelor vii în
Israel. Toate cumpără doar miei

în această perioadă.
În judeţul Braşov, o firmă

specializată oferă crescătorilor
români de ovine 10 lei/kg în viu,
atât la mieluţe, cât şi la berbecuţi,
indiferent de rasă> o firmă din
Constanţa, achiziţionează
berbecuţi şi mieluţe, care sunt din
acest an, la preţul de 10 lei/kg
pentru animalele care au o
greutate în jur de 22 de kilograme.
Preţul este valabil pentru rasa
Ţurcană. Pentru rasa Merinos
firma oferă un preţ mai mare, 11
lei - 11,5 lei/kg până la o greutate
de 22 - 23 de kilograme> o firmă
din Prahova, care colectează miei
din judeţe precum Caraş Severin,
Satu Mare, Sălaj, Timiş, Arad,
Hunedoara, Alba, Sibiu,
Harghita, Mureş, Cluj, Neamţ,
Iaşi, Suceava, Prahova şi Buzău
pentru export, pentru care oferă
cel mai mare preţ pe kilogramul
de miel în viu, 12 lei/kg, indiferent
de rasă. O firmă din judeţul
Tulcea începe luni, 25 martie
2019, cumpărarea mieilor la
preţul de 11 lei, atât pentru
mieluţe, cât şi pentru berbecuţi,
indiferent de rasă. 

I.C.A.

Cumpărătorii oferă preţuri de
10 - 12 lei la kilogramul de miel
în viu indiferent de rasă

Control încrucișat derulat la Spitalul 
Județean Satu Mare de o echipă
de inspectori de la DSP Maramureș

ANUNȚ
Unitatea administrativ[ teritorială VETIȘ 

din județul Satu Mare 
anunță publicarea documentelor tehnice ale
cadastrului pentru sectoarele cadastrale nr.  28,
48,  49, 70 și 88, începând cu data de 27 martie
2019, pe o perioadă de 60 de zile, la sediul
Primăriei Vetiș, conform  art. 14 alin. (1) și (2)  din
Legea cadastrului și publicității imobiliare nr.
7/1996, republicată, cu modificările și
completările ulterioare.

Cererile de rectificare ale documentelor tehnice
vor putea fi depuse la sediul Primăriei și pe site-ul
Agenției Naționale de Cadastru și Publicitate
Imobiliară.

PRIMAR, Ilyes Iuliu

Un cuantum mai mare pentru
sprijinul cuplat acordat fermierilor
din sectoarele agriculturii care se
confruntă cu dificultăţi este
solicitat din o serie de state ale
Uniunii Europene. Valoarea de
acum a sprijinului cuplat este
insuficientă şi nu-i ajută pe
fermieri. Propunerea este ca
ajutorul de venit cuplat să crească
cu 23% pentru culturile
proteaginoase, dar şi pentru alte
culturi şi pentru animale. Statele
membre UE ar trebui să decidă în
ce priveşte lista sectoarelor agricole
care să beneficieze de sprijinul
cuplat, se arată într-un document
oficial depus la Bruxelles, la
Consiliul UE.

Ajutorul de venit cuplat,
actualul sprijin cuplat, una dintre
plăţile directe de care vor beneficia
fermierii şi în viitoarea Politică
Agricolă Comună - PAC, trebuie
să aibă o valoare pe hectar şi pe
cap de animal care să-i ajute pe
fermieri să reziste la volatilitatea
preţurilor, la schimbările climatice,
la menţinerea producţiei. Un ajutor
de venit cuplat mai mare ar face
posibilă şi păstrarea locurilor de
muncă din agricultură, se susţine
în documentul de la Bruxelles.
Bulgaria, Croaţia, Ungaria,
Letonia, Slovacia, Slovenia şi Cehia
sunt semnatarele acestui
document. Aceste ţări au înaintat
propunerea la Consiliul UE pe 13
martie 2019 şi au susţinut-o luni,
18 martie 2019, la Consiliul
Agrifish, desfăşurat la Bruxelles şi
prezidat de România.

În numele Bulgariei, Croaţiei,
Ungariei, Letoniei, Slovaciei şi
Sloveniei, delegaţia cehă a atras
atenţia Consiliului asupra
viitorului ajutorului de venit cuplat
în contextul viitoarei PAC. În
documentul semnat de cele 7 ţări
se propune, în special, creşterea
alocării financiare care se impune
în cazul sprijinului pentru venitul
cuplat, sporirea flexibilităţii pentru
statele membre şi excluderea
sprijinului pentru venitul cuplat
din sfera degresivităţii şi a
plafonării plăţilor directe. Concret,
ajutorul de venit cuplat nu trebuie
să fie acordat în sistem degresiv, să
scadă în fiecare an, de exemplu, şi
nici să fie limitat la o anumită
sumă. Foarte important, cele şapte
ţări cer ca valoarea subvenţiei să
fie egală între fermierii din toate
statele membre UE. Dacă această
propunere va fi admisă la
Bruxelles, atunci şi fermierii
români vor beneficia de un ajutor
de venit cuplat mai mare.

Culmea este că România nu se
numără printre statele UE care au
semnat această cerere adresată
Bruxelles-ului.  Unele sectoare
sensibile din Uniunea Europeană
se confruntă cu dificultăţi din
pricina diverşilor factori. Situaţia
între statele membre variază în
funcţie de condiţiile specifice ale
acestora. Prin urmare, este esenţial
să se asigure un sprijin adecvat
sectorului în cauză pentru a
preveni daunele socio-economice.

C.A.

Mai multe \[ri UE solicit[ 
majorarea sprijinului cuplat

Asociaţia Freelife Satu Mare
organizează în acest weekend
un nou Târg de adopţii şi colectă
de hrană sau donaţii pentru
câinii din adăpostul situat în
Parcul Industrial. 

Astfel, sâmbătă, 23 aprilie,
în intervalul orar 11<00 - 19<00,
voluntarii Asociaţiei vă aşteaptă
în faţa centrului comercial situat
pe strada Careiului pentru a vă
alege un prieten pe care să îl
duceţi acasă, pentru a dona sau
pur şi simplu pentru a admira
căţeluşii aduşi pentru adopţie şi
pentru a da mai departe vestea
că aceştia îşi caută o casă.

Cei de la Freelife au lansat o
invitaţie şi pe pagina de
Facebook a Asociaţiei< “Vă

aşteptăm cu drag şi în luna
Martie! Haideţi cât mai mulţi să
ne întâlniţi, să ne cunoaşteţi, să
ne ajutaţi. Haideţi şi întrebaţi-
ne dacă aveţi nelămuriri, dacă
aveţi nevoie de informaţii sau
dacă pur şi simplu vreţi să aflaţi
mai multe despre activitatea
noastră. 

Cunoasteţi-ne şi duceţi-ne
vestea! Dorim să afle cât mai
mulţi despre existenţa şi viaţa
animalelor din adăpost!
Căţeluşii noştri merită!” 

De asemenea, pentru
informaţii suplimentare,
membrii Freelife vă invită să
apelaţi numerele de telefon 0745
521 042 sau 0744 552 724. 

Vera Pop

Sătmărenii sunt aşteptaţi
la târgul de adopţii al Freelife

Este cunoscut şi chiar
recunoscut faptul că o bună parte
din agricultura practicată în
România este de tip bio, numai că
fermierii n-au fost preocupaţi sau
n-au avut banii necesari pentru a
certifica acest fapt.

În acest context secretarul de
stat din MADR Daniel Botanoiu a
declarat că România şi-a propus
ca, în anul 2021, sa aibă 500.000
de hectare cultivate ecologic.

“România a decis să nu susţină
plafonarea, ci partea de reaşezare
a plăţilor directe la nivel european,
măsurile de cercetare, instalarea
tinerilor în mediul rural şi
obiectivul ambiţios ca, în anul
2021, să ajungem la 500.000 de
hectare cultivate bio”, a precizat
reprezentantul MADR.

El a mai spus că, în prezent,
judeţul Tulcea deţine 73.000 de
hectare cultivate ecologic şi a
subliniat importanţa pieţei de
desfacere, a parteneriatelor în
afaceri şi a finanţărilor în domeniu.

Ministrul plenipotenţiar şi
însărcinatul cu afaceri al
Ambasadei Germaniei în
România, Henning Kai, a
menţionat că schimburile de

afaceri româno-germane au ajuns
la 30 de miliarde de euro. “Sunt
peste 7.500 de firme germane
active, cu o contribuţie de 13% la
capital, ceea ce face din Germania
al doilea investitor ca mărime în
România. Am creat prin firmele
germane 250.000 de locuri de
muncă. Sunt cifre care prezintă
doar simbolic interconectarea
dintre sistemele noastre
economice”, a afirmat Henning
Kai. 

Dacă în anii anteriori la nivelul
judeţului nostru existau câteva sute
de hectare de culturi certificate
ecologic, interesul în acest sens se
menţine. Marea problemă a
fermierilor din sectorul vegetal şi
cel pomicol o reprezintă costurile
mai mari faţă de agricultura
convenţională, în vreme ce
producţiile sunt mai mici, iar
românii nu sunt încă obişnuiţi a
plăti calitatea şi mai ales produsele
ecologice, sănătoase. 

Delta Dunării şi-ar putea dubla
suprafaţa cultivată ecologic în anii
următori, `n prezent agricultura
bio a zonei menţionate ocupând
circa 18.000 de hectare doar în
rezervaţie.

MADR susţine extinderea 
suprafeţelor cultivate ecologic

Angaj[m

buc[tar cu experien\[  
;i osp[tar

la Complex Mujdeni.

Pentru detalii suna\i la
0753935842.

Angajăm

*șoferi cat. B
pentru curse

România - Germania

Inf. la tel. 0770.806.952


